
ZDVOJENÉ
SOUHLÁSKY

K D E  S E  P Í ŠE  J E D N O  -  N ?

havran – havraní, slon – sloní

1 . U PŘ ÍDAVNÝCH JMEN
OZNAČUJÍCÍCH ZVÍŘATA

KDE PÍŠEME - NN?

korun-a, korunní

vin-a, vinný

vín-o, vinný

TVOŘ ÍME-LI PŘ ÍDAVNÉ
JMÉNO PŘ ÍPONOU –NÝ, –
NÍ OD PODSTATNÉHO
JMÉNA, JEHOŽ KOŘEN JE
ZAKONČEN NA „N“

chráněn – chráněný, konán –

konaný, dán – daný

2. U PŘ ÍDAVNÝCH JMEN
ODVOZENÝCH OD
PŘ ÍČESTÍ TRPNÝCH

plátěný, ceněný, vlněný, hliněný

3. U PŘ ÍDAVNÝCH JMEN
ODVOZENÝCH PŘ ÍPONOU
–ĚNÝ

– ina (cenina)

– ík (viník, deník)

– ice (vinice)

4. U PODSTATNÝCH JMEN
ODVOZENÝCH PŘ ÍPONAMI

rané brambory, raný středověk

5. VE SLOVĚ RANÝ VE
VÝZNAMU BRZKÝ (NENÍ
ODVOZENO OD SLOVA
RÁNO Mužský rod jednotné číslo: vinen

Ženský a střední rod: vinna, vinno

SLOVO VINEN:

POZOR

www.cestinadoma.cz


